

တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤပၤဆၢခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အသၢၣ်ဘုၤလၢ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ ကညီၣ်ကျိၣ်

ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အသၢၣ်ဘုၤလၢတဖၣ်တၢ်ထံၣ်အီၤလၢတံးထီၣ်ရံၣ်ယါအပူၤဒီးမၤဒၢၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ဒီးတၢ်လၢၣ်အါအါဂီၢ်
ဂီၢ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်နီၢ်နီၢ်အလံာ်ကဘျးအံၤကမၤစၢၤနၤလၢတၢ်ကပလီၢ်သးထံၣ်န့ၢ် ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အသၢၣ်ဘုၤ လၢလၢန
ကရၢၢ်အပူၤဒီးဒီးသဒါတၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ဒီးတၢ်လၢၣ်လၢနသ့ၣ်အီၤဒ်သိးအသုတဟးဂီၢ်တဂ့ၢ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အသၢၣ်ဘုၤလၢန့ၢ်အိၣ်ဖျါလီၤကံၤဒ်သိးတၢ်မနုၤလဲၣ်.

ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အသၢၣ်ဘုၤလၢန့ၢ်အိၣ်ဒီးအတၢ်အိၣ်မူအပတီၢ်လွံၣ်ခါလီၤ. သ့ၣ်ဘုၤလၢအံၤဆီတလဲအသးလၢအဒိၣ်တဖျါဆူအဒိၣ်တုၣ်ခိၣ်ပွဲၤတဘျီလၢ
အသီ ၃၀ အတီၢ်ပူၤလၢမုၢ်ခိၣ်ကလံၤသီၣ်ဂီၢ်အတၢ်အိၣ်သးလၢအဘၣ်အပူၤလီၤ. (အဒိ- 26 °C).



1. အဒိၣ်- ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အသၢၣ်ဘုၤလၢန့ၢ်အိၣ်လီၤအဒိၣ်ဝါဝါဖိ, အဒိၣ်ဖိန့ၢ်အက့ၢ်အဂီၢ်လီၤကံၤဒ်သိးတက့ၢ်သ့ၣ်လၢတၢ်တၢ်သ့ၣ်
တၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ဒီးတၢ်လၢၣ်လၢအဒိၣ်လီၤဝဲဒၣ်အပူၤန့ၢ်လီၤ. အမိၢ်တဘျီခိၣ်လီၤအဒိၣ်တသီန့ၢ်န့ၢ်ထီၣ်ဘးအဖျါ ၁၀၀ န့ၢ်လီၤ.
အဒိၣ်ဖိတဖၣ်န့ၢ်အထီၣ်အိၣ် 1 mm ဒီးကီဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကထံၣ် အီၤန့ၢ် လီၤ.



2. လၢၣ်- လၢၣ်ဆံးဆံးဖိအလွဲၣ်ဝါဒ်သိးတၢ်န့ၢ်ထံဖိဖိထီၣ်လၢအဒိၣ်တဖျါစုၣ်စုၣ်အပူၤလီၤ. လၢၣ်တဖၣ်အိၣ်တၢ်သ့ၣ်ဒီးမၤအုၣ်ထီၣ်တၢ်
သ့ၣ်လၢအဒိၣ်ပူၤလီၤ. လၢၣ်တဖၣ်ခိၣ်ထီၣ်တုၤလၢ 9 mm န့ၢ်လီၤ. တဘျီဖဲတုၤအဒိၣ်မ့ၢ်တုၣ်န့ၢ်, လၢၣ်ဟးထီၣ်လၢ တၢ်သ့ၣ်အပူၤဒီးဘျီ
လီၤအသးလၢဟီၣ်ခိၣ်အပူၤလီၤ.



3. တၢ်ဘိၣ်ဃာ်အသးအပတီၢ်- တဘျီဖဲမ့ၢ်အိၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အပူၤန့ၢ်, လၢၣ်အံၤဆီတလဲအသးဆူတၢ်ဘိၣ်ဃာ်အသး လၢအကဝီၤ,
အကီၤဒီးအလွဲၣ်ဃးန့ၢ်လီၤ. လၢတၢ်ဘိၣ်ဃာ်အသးအဒါပူၤန့ၢ်, ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အသၢၣ်ဘုၤလၢလၢအဒိၣ်တုၣ် တဘျီခိၣ်ထီၣ်
ဝဲဒၣ်လီၤ.



4. ခိၣ်တုၣ်ခိၣ်ပွဲၤ- ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အသၢၣ်ဘုၤလၢန့ၢ်အထီၣ်အိၣ် 7 mm ယၣ်ယၣ်ဒီးအလွဲၣ်ဂီၤဃး, ဒီးအမိၢ်ပုၤအလီၤအိၣ်ဒီးတၢ်ပ
နီၣ်ဘိၣ်ဃာ်လၢတၢ်နီၤဖးအီၤဒီးတၢ်အဂၤသ့ၣ်အိၣ်ဝဲလီၤ.

ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အသၢၣ်ဘုၤလၢ
န့ၢ်တၢ်ထံၣ်န့ၢ်အီၤလၢကရၢၢ်အပူၤဖဲတၢ်ကိၢ်ထီၣ်သီ, တၢ်ကိၢ်ခါဒီးတၢ်ဂီၢ်ထီၣ်သီအဆၢကတီၢ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အသၢၣ်ဘုၤလၢအဂီၢ် ဂံၢ်ထံးတူၢ်လိာ်တၢ်လၢတၢ်သ့ၣ်လီၤအီၤလၢကီၢ်ဖဲၣ်အပူၤလၢတၢ်သ့ၣ်ညါအီၤအါတဖၣ်

ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အသၢၣ်ဘုၤလၢန့ၢ်အိၣ်လီၤအဒိၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ဒီးတၢ်လၢၣ်လၢအတၢ်သိးလိာ်အသးတဖၣ်အပူၤ-
တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအံၤတၢ်ကိးအီၤလၢ "ဂံၢ်ထံးတူၢ်လိာ်တၢ်" န့ၢ်လီၤ. တၢ်ထုၣ်တၢ်ဘိၣ်ဃာ်တၢ်ညါန့ၢ်သ့ၣ်လီၤအီၤတနီၤလၢအကတၢ်အဒိအတၢ်န့ၢ်
တၢ်ဒုးန့ၢ်ဖျါလီၤလၢလၢန့ၢ်လီၤ.



ဂံၢ်ထံးတူၢ်လိာ်တၢ်အစရီၤအလၢအပွဲၤတဘျီန့ၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်ဖဲ www.agriculture.vic.gov.au/gff

တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤပၤဆၢ ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢလၢကရၢၢ်တဖၣ်အပူၤ

1. အခိၣ်ထံးန့ၣ်သမံသမိးဘၣ်ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢတက့ၢ်.

တၢ်ဒီးသၢၣ်ဘူလၢတဖၣ်- သမံသမိးဘၣ်ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢအံၤအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢနကရၢၢ်အပူၤဒီးဖျိတၢ်စၢၤလီၤယၢၢ်ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢအထုဒီးအီၤတဖၣ်တက့ၢ်. စၢၤလီၤကစၢၤထုဒီးတၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ကစၢၤထီၤအစၢၤကတၢၢ် ၁.၅ မံထၢၣ်လၢတၢ်လီၤလၢအဘူးဒီးသ့ၣ်ထူၣ်လၢအလၢဟ့ၣ်ထီၤဘိဒီးအကဒုလီၤန့ၣ်တက့ၢ်. စးထီၣ်ဘၣ်ဖဲတၢ်ကိၢ်ထီၣ်သီဒီးတုၤလီၤတၢ်ဂီၢ်ခါတုၤတစုတက့ၢ်.

ထုလၢအဒီးတၢ်လၢအလီၤဆီလိၢ်သးတဖၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢအကထုဒီးဖျိတၢ်ဝဲဒၣ်ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢန့ၣ်လီၤ. ထုဒီးတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤထုဒီးဖျိတၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဖိလံၤဖိယၢၢ်လၢအဂၤတဖၣ်လၢအဂ့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢနကရၢၢ်အဂီၢ်သ့အယီၤ,သမံသမိးဘၣ်လၢနဖိၣ်န့ၣ်ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢတချုးန့ၣ်သ့ၣ်ဒၣ်ကသံၣ်မၤသံတၢ်ဖိလံၤဖိယၢၢ်လၢနသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်တဖၣ်မ့ၢ်တၢ်ဘိတဖၣ်အလီၤန့ၣ်တက့ၢ်.

2. တၢ်ဖိၣ်ဂၢၢ်ယၢၢ်အကျိၤအကွၢ်တဖၣ်

ဖဲန့ၣ်ထံၣ်ဝဲဒၣ်ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢလၢနကရၢၢ်အပူၤအခါ, နကပၤယၢၢ်အီၤကသ့အဂ့ၢ်ကတၢၢ်ဖျိ တၢ်ဖိၣ်ဂၢၢ်ယၢၢ်တၢ်အကလုာ်လၢအဟံၣ်ယုာ်တၢ်တဘျုးမံၤန့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်မၤတၢ်ဖိၣ်ဂၢၢ်ယၢၢ်အကျိၤအကွၢ်တဖၣ်လၢအစၢၤကတၢၢ် ၆-၈နွံတချုးတၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်မံဝဲဒၣ်လၢနကဒုအီၤမ့ၢ်လၢခွၣ်လဲၣ် တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၣ်အသၢၣ်ဘူလၢဒိၣ်လီၤလၢတၢ်သ့ၣ်လၢအလွဲၢ်လၢဒီးအကီၤအပူၤသ့အယီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံၣ်လီၤဆီကွၢ်တၢ်သ့ၣ်ဒီးအထူၣ်န့ၣ်ကတၢၢ်အဂ့ၢ်ကတၢၢ်- သ့ၣ်တၢ်ဖိလံၤဖိယၢၢ်အဟံၣ်,တၢ်ဒါတဖၣ်မ့ၢ်တဖၣ်မ့ၢ်တၢ်ကျိၢ်ဘၢလၢတၢ်ကကးတၢ်ယၢၢ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ဖဲဖိအမူၤစိၣ်အသးဝံၤ အလီၤခံဒ်သီးတၢ်ကဟံၣ်ကတီၢ် ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢလၢအကဒိၣ်လီၤလၢတၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ဒီးတၢ်လၢအပူၤန့ၣ်လီၤ. တဘၣ်ပျဲၣ်ထိးဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တက့ၢ်.



တၢ်ဖိလံၤဖိယၢၢ်အဟံၣ်

တၢ်ဖိလံၤဖိယၢၢ်အတၢ်အိၣ်တဖၣ်,ထုတဖၣ်ဒီးကသံၣ်မၤသံတၢ်ဖိလံၤဖိယၢၢ်တဖၣ်- ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢအထုတဖၣ်ဒီးအတၢ်အိၣ်တဖၣ်ကွဲၣ်ဒီးဖျိတၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢလၢနကရၢၢ်အပူၤတချုးအဝဲသ့ၣ်မၤဒါန့ၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ယုထုတဖၣ်လၢအကမၤသံကွၢ်သ့ၣ်ဘူလၢအမိၢ်ဒီးအဖါခံခါလၢန့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်သ့ထဲဒၣ်ထုတဖၣ်န့ၣ်တၢ်အိၣ်သးတအိၣ် လၢအကဖိၣ်ဂၢၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကသံၣ်မၤသံတၢ်ဖိလံၤဖိယၢၢ်တဖၣ်အိၣ်စ့ၢ်ကီၢ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကမၤသံကွၢ်ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်သ့ၣ်ဒၣ်ကသံၣ်မၤသံတၢ်ဖိလံၤဖိယၢၢ်တဖၣ်မ့ၢ်တဘၣ်ကျိၤဘၣ်ကျဲၤအခါမၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးတၢ်သ့ၣ်လီၤ-ဖးဘၣ်ဒီးလူၤဟံၣ်မၤထွဲတၢ်န့ၣ်လီၤလၢတၢ်ကွဲၣ်ဖျါယၢၢ်လၢအလီၤတက့ၢ်.

ပီးလီသ့ၣ်တဖၣ်အံၤခဲလၢန့ၣ်တၢ်ပူၤန့ၣ်အီၤလၢတၢ်ဆါတၢ်မ့ၢ်တၢ်ဘိအလီၤအကျဲ,ကျးဆါဟံၣ်အကရၢၢ်အတၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်ဒီးပုၤဆါတၢ်လၢလီၤပုၤယဲၤဖိခိၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်သ့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဆဲးယၢၢ်အပနီၣ်တ

3. သမံသမိးဘၣ်နတၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤဒီးတၢ်ဒီးတၢ်လၢတဖၣ်တက့ၢ်.

ကွၢ်ဘၣ်တၢ်ဆဲးယၢၢ်အပနီၣ်တဖၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အဘၣ်ကုအလီၤဒီးကွၢ်မ့ၢ်လၢၣ်အိၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ဒီးတၢ်လၢတဖၣ်အပူၤန့ၣ်တက့ၢ်.

4. တၢ်ကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢၢ်ကရၢၢ်လၢအကါဒိၣ်(တၢ်ကဆဲၣ်ကဆီၤအလုၢ်အလၢလၢအဂ့ၢ်)

ဒီးဒီးသ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ဖဲအမံအခါတက့ၢ်. သုးကွၢ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ဒီးတၢ်လၢတဖၣ်လၢအအုၣ်တဖၣ်,လၢအလီၤဆူလၢဟီၣ်ခိၣ် အလီၤဒီးတၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်လၢနတအဲၣ်ဒီးအိၣ်အီၤတဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်အံၤကဟံၣ်ပတုာ်ခွၣ်လဲၣ်တၢ်သ့ၤတၢ်သ့ၤအသၢၣ်ဘူလၢလၢအဖးထီၣ်လၢနကရၢၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကူးတၢ်တၢ်သ့ၣ်အထူၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဒ်သီးနဖိၣ်အီၤလၢတၢ်ကဒဲးတၢ်သ့ၣ်ကသ့အဂီၢ်, ဒီးသ့ၣ်တၢ်ဖိလံၤဖိယၢၢ်အဟံၣ်တခါမ့ၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ကသံၣ်ဖဲတက့ၢ်.

တချုးနစူးကွၢ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်အခါ,နကလိၣ်မၤသံကွၢ်ကယဲၢ်မ့ၢ်လၢၣ်လၢအကအိၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်အပူၤဒီးဖျိတၢ်မၤလီၤသကအီၤလၢတၢ်ခုၣ်အကျိၤ,စဲးမၤကီၢ်သွး

တၢ်အပူၤတၢ်ဒိမံကွံာ်အီၤမ့တမ့ၢ်တၢ်လိယုထီၣ်အီၤလၢမ့ၢ်(ထၢန့ၣ်လီၤတၢ်သၢၣ်လၢဖလးစတံးတၢ်ဒါတဖျၢၣ်အပူၤဒီးစၢထီၣ်အခိၣ်ယံးယံးဒီးလိအီၤလၢမ့ၢ်အကျါလၢအစ့ၤကတၢၢ်ၤၤဒၤအဂီၢ်တက့ၢ်. ဖဲနမၤတၢ်အံၤမ့ၢ်ဝံၤထၢၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သၢၣ်အံၤန့ၣ်လီၤအီၤဆူတၢ်ကမ့ၢ်အဒါပူၤသ့လံန့ၣ်လီၤ.

တဘၣ်မၤအုၣ်ကျၢၣ် တၢ်သ့တၢ်သၢၣ်လၢအအိၣ်ဒီးခွဲစလဲန့ၣ်တၢ်သ့တၢ်သၢၣ်အသၢၣ်ဘုလၢအဃၢၤလၢအပူၤမ့တမ့ၢ်မၤဘၣ်ဒိအီၤတဖၣ်လၢတၢ်ကမၤကဲထီၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ညၢၣ်ထ့ၣ်အဂီၢ်တဂ့ၢ်.

ဖဲနကွၢ်ထွဲန့ၣ်တၢ်သၢၣ်အထူၣ်ဒီးတၢ်ဒီးတၢ်လၢၣ်အထူၣ်တဖၣ်မ့ၢ်တသ့န့ၣ်, သ့ၣ်လီၤမၤပဲၤတၢ်လၢတကဲဂံၢ်ထံးတူၢ်လီၤသၢၣ်ဘုလၢတဖၣ်, သ့ၣ်ထူၣ်လၢအမၤမံမၤလၢတၢ်(အဒိဒ်သိး wattles မ့တမ့ၢ် grevilleas န့ၣ်တက့ၢ်.

တဘၣ်ရၢလီၤ ခွဲစလဲန့ၣ်တၢ်သ့တၢ်သၢၣ်အသၢၣ်ဘုလၢ တဖၣ်တဂ့ၢ်

ကျါကွၢ်အဂ့ၢ်ကတၢၢ်လၢတၢ်ကဟံၣ်ကတီၢ်ခွဲစလဲန့ၣ်အတၢ်သ့ တၢ်သၢၣ်အသၢၣ်ဘုလၢလၢအကရၢလီၤဘၣ်သးဆူတၢ်လီၤအသီတဖၣ်အပူၤတဂ့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်တၢ်တစီၢ်ထီၣ်စီၢ်လီၤတၢ်သ့တၢ်သၢၣ်မ့တမ့ၢ်တၢ် ဒီးတၢ်လၢၣ်လၢအမ့ၢ်ဂံၢ်ထံးလၢအတူၢ်လီၤသၢၣ်ဘုလၢတဖၣ်,လီၤဆီဒ်တၢ်တခါဃီလၢတၢ်သ့ၣ်အီၤ လၢဟံၣ်ကရၢၢ်အပူၤတဖၣ်န့ၣ်တဂ့ၢ်.

တၢ်ယုစ့အိၣ်လိးန့ၣ်တၢ်ကထၢအီၤဖဲတၢ်မ့ၢ်ထံၣ်လၢတၢ်လဲၤက့ၢ်တၢ်ဒီးဂံၢ်ထံးလၢအတူၢ်လီၤသၢၣ်ဘုလၢတခါအံၤအမဲထီၣ်လၢတၢ်လီၤ လီၤလီၤဆီဆီတနီၤအပူၤလၢတၢ်ဂ့ၢ်လီၤတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်လဲၤအိၣ်သကိးကွၢ်ဘၣ် www.interstatequarantine.org.au တက့ၢ်.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါဆူညါတၢ်ထံၣ်န့ၣ်အီၤသ့ဝဲဒ်ဖဲ www.agriculture.vic.gov.au/qff မ့တမ့ၢ်နီၤဖျါတၢ်ကိးဝဲဒ်ပုၤပူၤသ့တၢ်အတၢ်မၤစၢၤအလီၢ်ခၢၣ်သးယုဒီးလီၤနီၢ်ဂံၢ် 136 186 န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိးဒီးထုးထီၣ်ရၢလီၤအီၤဖျါဘံးထီၣ်ယါတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ,တၢ်လီၤတၢ်ကျဲးဒီးဟီၣ်ကဝီၤတဖၣ်အဝဲၤကျါ 1 Spring Street, Melbourne, လၢမၢ်ရှး 2020

© ကီၢ်စဲၣ်ဘံးထီၣ်ယါ တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ,တၢ်လီၤတၢ်ကျဲးဒီးဟီၣ်ကဝီၤတဖၣ်အဝဲၤကျါ 2020

